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Sammanträde tisdag 19 november 2013 

Aktivitetshuset Tuben, T-banehuset i Farsta centrum, klockan 18.30-20.10 

 

Ledamöter 
Lars Jilmstad (M), ordförande  

Gunnar Sandell (S), vice ordförande  

Lisbeth Crabo Ljungman (M) 

Leif-Åke Andersson (M)   inte § 4 

Yasmin Khan (M)  

Eva Gustafson (S)  

Karin Lekberg (S) 

Mariana Moreira Duarte (MP) 

Sebastian Sandström (MP) 

Lars Bäck (V)   t o m § 19  

Ersättare 

Camilla Lindberg (M)   tjg § 4 

Martin Levanto (M) 

Willy Viitala (M) 

Berit Snapp (C)   inte § 11 

Daniel Carlstedt (S) 

Tuula Karlsson (S) 

Annaklara Martin-Löf (MP) 

Coura Mbaye (MP)   t o m § 17 

Laura Roselli (V)   t o m § 18 

  

Tjänstgörande ersättare 

Marie-Louise Gudmundsson för Arne Fredholm, båda (M) 

Hans Strömberg för Ann-Louise Ebérus, båda (M)  

Thomas Bäcklin för Vladan Bošković, båda (FP) 

Camilla Lindberg för Leif-Åke Andersson, båda (M)   § 4 

Annaklara Martin-Löf (MP) för Lars Bäck (V)   fr o m § 20 

 

Tjänstemän 

Stadsdelsdirektör Steinunn Á Håkansson, avdelningscheferna Pär Dahlqvist och Per-Ove 

Mattsson, medicinskt ansvarig sjuksköterska Mårten Åström, upphandlare Michael 

Boström, kultursamordnare Marie Ehrenbåge, kommunikationsansvarig Marie Khoury, 

planeringssekreterare Cecilia Rivard, nämndsekreterare Pia Sundqvist. 

 

Personalföreträdare 

Carina Lemon-Allstrin, LO (Kommunal) och Saime Civas, TCO (Vision). 

 

Utses att justera Lars Jilmstad (M) och Gunnar Sandell (S) 

 

Dag för justering 20 november 2013 

 

 

 

 

 

     

Sekreterare 

 

 

 

 

Ordförande  Vice ordförande 

 

 

Antal paragrafer: 21 varav paragraf nummer 18-21 under sluten del av sammanträdet. 

Antal blad: 30 varav blad nummer 27-30 under sluten del av sammanträdet. 
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§ 1 

Ny lekutrustning till Olympiaplan i Tallkrogen 

Svar på medborgarförslag 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på medborgar-

förslag från Jessica Forsman om ny lekutrustning till Olympiaplan i Tallkrogen. 

 

Ärendet 

I ett medborgarförslag föreslår Jessica Forsman att Olympiaplans lekpark i Tallkrogen ska 

kompletteras med mer lekutrustning. Jessica Forsman önskar en babygunga, möjligheter 

till basketspel och att förvaltningen anlägger några kullar för pulkaåkning. 

 

Olympiaplan renoverades grundligt och försågs med nya lekredskap under 2008 och 

2009. Lekutrustningen valdes utifrån önskemål från kringboende, som medverkade på ett 

välbesökt samrådsmöte. Att förnya parken igen efter några få år är inte möjligt. 

Förvaltningen håller dock med om att den bör kompletteras med en babygunga.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2013-10-21. 

Dnr 1.2.4-518/2013 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 2 

Ökad tillgång till hälso- och sjukvård för personer med försörjningsstöd  

Svar på skrivelse från (MP) och (V) 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen från 

miljöpartiet och vänsterpartiet om ökad tillgång till hälso- och sjukvård för personer med 

försörjningsstöd.  

 

Ärendet 

I en skrivelse till stadsdelsnämnden hänvisar miljöpartiet och vänsterpartiet till en 

landstingsrapport som visar att en tredjedel av alla som får försörjningsstöd i Stockholm 

har avstått från sjukvård och medicin av ekonomiska skäl. Problemet är att ersättningen 

betalas ut i efterhand och att många inte har råd att tillfälligt lägga ut pengar, innan man 

får ersättningen från staden. Partierna frågar hur många som har detta problem i Farsta 

och om förvaltningen ser någon lösning på problemet.   

 

Förvaltningen har inte fått några särskilda signaler om att det är ett problem med just 

medicinkostnader på grund av att ersättningen betalas ut i efterhand. Det finns flera olika 

sätt att hantera klienternas medicinkostnader så att de som behöver medicin också får den.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2013-10-29. 

Dnr 1.6-648/2013 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver 

fram ett eget förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Reservation 

Lars Bäck (V)  

 

Enligt förvaltningens förslag till beslut samt att nämnden 

 

1. konstaterar att avsaknaden av indikationer till vår socialtjänst inte innebär att det ej 

finns personer inom vårt stadsdelsområde som befinner sig i den situation som 

beskrivs i landstingets rapport 

2. också uttalar att vi ser allvarligt på landstingets rapport  
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3. uttalar en ambition om att alla Farstabor ska ha en jämlik tillgång till hälso- och 

sjukvård bortom partipolitiska skiljelinjer 

4. uppdrar åt förvaltningen att aktivt leta efter lösningar så att de som kan ha rätt till 

kompletterande försörjningsstöd också får det 

5. också uttalar att det vore värdefullt om stadens ledning beslöt att ta fram en relevant 

rapport samt om möjligt en samlad samt stadsdelsuppdelad statistik för att klarlägga 

frågan 

6. översänder beslutet till kommunstyrelsen samt statsledningskontoret. 

 

Särskilt uttalande 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

 

Vi tackar för svaret från förvaltningen.   

 

Det är ledsamt att bli upplyst om och sedan få bekräftat att det är på grund av ett system 

som många som har försörjningsstöd idag sitter med en försämrad hälsa. Ett system som 

handhar en sån känslig fråga som människors tillfälliga försörjning får inte sätta sig i en 

bemyndigad roll.   

 

Vi inser att frågan kring betalning av sjukhusräkningar inte är en fråga som förvaltningen 

äger och ämnar gå vidare med frågan. Varje människa har rätt till hälsovård och 

utbildning oavsett försörjningsmöjligheter.  
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§ 3 

Försörjning för de personer som tidigare fått försörjningsstöd 

Svar på skrivelse från (MP) och (V) 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen från 

miljöpartiet och vänsterpartiet om försörjning för de personer som tidigare fått 

försörjningsstöd. 

 

Ärendet 

I en skrivelse till stadsdelsnämnden har miljöpartiet och vänsterpartiet ställt frågor om 

försörjningen för de som inte längre får försörjningsstöd i Farsta. Partierna undrar om det 

förhåller sig så att personer som behöver ekonomiskt bistånd väljer att istället försörja sig 

på destruktiva sätt.  

 

Inom ramen för handläggningen av försörjningsstöd är det inte möjligt att ta reda på vad 

som händer med de som får avslag på ansökan och som inte hör av sig igen efter det. 

Förvaltningen vet dock att många får egen försörjning genom arbete.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2013-10-28. 

Dnr 1.6-649/2013 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck (V) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Bäck (V)  

 

Vi tackar för svaret. Vi förstår att det kan vara svårt för förvaltningen att få reda på vart 

människor tar vägen när de inte längre får försörjningsstöd. Som förvaltningen skriver så 

är det inte troligt att en person som lever på svartjobb skulle berätta detta för en 

myndighet. 

 

Men fortfarande är det ett problem om människor försörjer sig så att säga utanför 

systemet. Vi ser det som en politisk fråga. Vi undrar om Alliansen ser det som ett problem 

att människor som skulle ha rätt till försörjningsstöd avstår från att söka på grund av att de 

annars tvingas att vända ut och in på sitt privatliv för att få den lilla mängd pengar som 

försörjningsstödet ger. 
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Om det stämmer att arbetslösheten minskar så gäller fortfarande att: ”det blir allt 

vanligare att arbetslösa saknar ersättning från någon arbetslöshetskassa eller Alfa. År 

2003 saknade 15 procent arbetslöshetsersättning och i oktober 2012 hade andelen stigit 

till nästan 40 procent. Bland de unga i åldrarna 18-24 år var det 76 procent som saknade 

ersättning. Ökningen har flera orsaker, bl.a. är fler av de arbetslösa nytillträdda på 

arbetsmarknaden.” (från Statistik om Stockholm av Sweco Eurofutures)  

 

Vi kan även se av diagrammet här nedan som visar den statistik som återfinns i 

Socialstyrelsens rapport ” Statistik över försörjningshinder och ändamål med ekonomiskt 

bistånd 2012” att den största andelen i Farsta, 80,5 % som söker och får försörjningsstöd 

gör det för att de är arbetslösa eller på annat sätt inte omfattas av ett alltmer urholkat 

välfärdssystem. Vi kan fortfarande inte förstå hur det då kommer sig att mängden 

ansökningar om försörjningsstöd minskar, även om arbetslösheten skulle ha minskat 

något eftersom det ”sociala skyddsnätet” är lika grovmaskigt i år.   
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§ 4 

Föreningsbidrag – ändrade riktlinjer 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden fastställer nya riktlinjer för nämndens föreningsbidrag enligt 

förvaltningens förslag. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Enligt nuvarande riktlinjer för stadsdelsnämndens föreningsbidrag behöver sökande 

föreningar lämna in ett antal handlingar.  Detta är en överflödig pappershantering 

eftersom uppgifterna i ansökan styrks genom firmatecknarens underskrift. 

 

Förvaltningen föreslår därför att de formella kraven i riktlinjerna ändras. Samtidigt 

föreslås en tydligare beskrivning av de olika bidragskategorierna och av hur beviljade 

bidrag ska redovisas. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2013-10-28. 

Dnr 1.1-662/2013 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Ledamoten Leif-Åke Andersson (M) anmälde jäv och lämnade rummet medan ärendet 

behandlades. 
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§ 5 

Så här tyckte brukarna inom området socialpsykiatri 2013 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av brukarundersökningarna 

inom området socialpsykiatri 2013. 

 

Ärendet 

Brukarundersökningar ger förvaltning och nämnd en möjlighet att få synpunkter på de 

insatser som ges, och hur de ges. En stadsövergripande undersökning inom området 

socialpsykiatri genomfördes under hösten 2013 av stadsledningskontoret. Den riktade sig 

till samtliga personer som får socialpsykiatriska insatser i form av stödboende, 

boendestöd, boende med särskild service och familjehem.  

 

Resultaten från undersökningen, och även från andra uppföljningar som respektive 

utförare genomför, kommer att analyseras på enhetsnivå. Åtgärdsplaner ska tas fram med 

fokus på fördjupade studier inom de områden som identifieras som förbättringsområden. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2013-10-28. 

Dnr 6-653/2013 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade 

därutöver fram ett eget förslag. 

 

Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver 

fram ett eget förslag. I detta instämde Mariana Moreira Duarte m fl (MP). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation 

Gunnar Sandell m fl (S) 

 

Enligt förvaltningens förslag till beslut samt anför därutöver följande. 

 

Det finns viktiga synpunkter i materialet, nämnden vill ha en rapport i början av nästa år 

om vidtagna åtgärder. 
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Reservation 

Lars Bäck (V) och Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

 

Enligt förvaltningens förslag till beslut samt att nämnden uttalar följande. 

 

Vi är tveksamma till denna form av enkäter bland våra medborgare, det känns mera som 

en ganska ytlig traditionell marknadsundersökning riktad till detaljhandelskunder. Vi 

skulle föredra att de ekonomiska resurserna användes till djupintervjuer utförda av 

oberoende personer med kompetens att värdera och granska området socialpsykiatri 

istället för ett marknadsundersökningsföretag. 
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§ 6 

Förlängning av avtal om driften av Postiljonens vård- och omsorgsboende 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av den samlade 

uppföljningen av Attendo Care AB:s drift av Postiljonens vård- och omsorgsboende.  

2. Stadsdelsnämnden rekommenderar kommunstyrelsen att förlänga avtalet med Attendo 

Care AB, organisationsnummer 556148-5169, om driften av Postiljonens vård- och 

omsorgsboende. 

3. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Stockholms stads avtal med Attendo Care AB om driften av Postiljonens vård- och 

omsorgsboende löper ut den 30 oktober 2014. Om parterna är överens kan avtalet 

förlängas på samma villkor i två år, med möjlighet till ytterligare förlängning i två gånger 

två år. Överenskommelse om förlängning ska vara skriftlig och träffas senast nio månader 

före avtalstidens utgång.  

 

Efter genomförd uppföljning av Attendos drift av Postiljonen föreslår förvaltningen att 

nämnden rekommenderar kommunstyrelsen att förlänga avtalet. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2013-10-18. 

Dnr 2.2.2-640/2013 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Gunnar Sandell m fl (S) och Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle godkänna 

redovisningen men i övrigt avslå förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget 

förslag. 

 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag och lade därutöver fram ett eget förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck (V) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Reservation 

Gunnar Sandell m fl (S) och Lars Bäck (V) 

 

1. Enligt förvaltningens förslag till beslut. 

2. Nämnden beslutar att driften ska ske i Farsta SDN:s regi från 1 november 2014.  
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3. Sdf får i uppdrag att vidta åtgärder så att verksamheten drivs i  nämndens regi från 

detta datum. 

 

Reservation 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP)  

 

1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av den samlade 

uppföljningen av Attendo Care AB:s drift av Postiljonens vård- och omsorgsboende. 

2. Stadsdelsnämnden rekommenderar kommunstyrelsen att förlänga avtalet med 

Attendo Care AB om driften av Postiljonens vård- och omsorgsboende. 

3. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att utreda hur man skulle kunna skriva om 

avtalet så att det inte går att ta ut vinst eller flytta ut pengar genom ”räntesnurror” och 

sedan presentera detta vid nästa avtalsförlängning. 

4. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att utreda vad det skulle kosta att ta över 

driften i egen regi och förbereder för att lägga ett egenregianbud när kontraktet med 

Attendo Care AB går ut. 

5. Omedelbar justering. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Bäck (V)  

 

I augusti 2013 beskrevs i affärspressen hur Attendogruppen gör en s.k. omfinansiering av 

lånen, så att huvudägaren IK Investment Partners och de andra ägarna kan få en rejäl 

utdelning från Attendo. Genom att öka skulderna från cirka 4 miljarder till 5 miljarder 

kronor blir det möjligt att plocka ut närmare en miljard kronor ur bolaget.  

 

Det är ytterligare ett skäl till att verksamheten vid Postiljonen i Svedmyra bör återgå i 

kommunal regi för att säkra att skattepengarna används till det de är avsedda för – 

nämligen våra vård- och omsorgsboende medborgare. 

 

Vi är övertygade om att den lokala personalen gör sitt bästa för att erbjuda en bra vård och 

omsorg, men skulle varje skattekrona garanterat hamna där de borde så skulle redan idag 

såväl de boende som de anställda har bättre ekonomiska resurser till sitt förfogande. 
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§ 7 

Stadsdelsnämndens sammanträdesdagar 2014 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden fastställer följande sammanträdesdagar 2014. 

 Torsdag 2 januari klockan 08.30 (val av social delegation, endast ordinarie kallas) 

 Torsdag 6 februari (årsredovisning med bokslut 2013) 

 Torsdag 13 mars 

 Tisdag 15 april (underlag till budget 2015) 

 Torsdag 22 maj (tertialrapport 1) 

 Torsdag 12 juni 

 Torsdag 28 augusti 

 Torsdag 25 september (tertialrapport 2) 

 Torsdag 23 oktober 

 Tisdag 18 november 

 Tisdag 16 december  

2. Nämndens sammanträden hålls kvällstid, bortsett från sammanträdet den 2 januari. 

Förvaltningen får i uppdrag att anordna lämplig lokal, efter samråd med ordföranden 

och i möjligaste mån även med övriga partiers gruppledare. 

 

Ärendet 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2013-10-23. 

Dnr 1.1-667/2013 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

 

 

 

  



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

19 NOVEMBER 2013 

BLAD 13 

 

 
 

 

 

Justerarnas signatur                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

§ 8 

Ekonomisk månadsrapport oktober 2013 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens ekonomiska månadsrapport oktober 2013. 

 

Ärendet 

Sammantaget förväntas verksamheten rymmas inom budget. Inom äldreomsorgen har 

antalet placeringar i heldygnsomsorg fortsatt att öka under oktober. Antalet hemtjänst-

timmar minskar men överskrider fortfarande planeringsnivån för ordinärt boende och 

servicehus sammantaget. Äldreomsorgens prognos är ett underskott om 18,7 mnkr för 

beställare och utförare sammantaget. 

 

Samtliga sex förskoleenheter planerar att under året göra uttag ur sina resultatfonder 

motsvarande 2,0 mnkr. Insatser för barn och ungdom prognostiserar ett underskott om 7,0 

mnkr. Den bokförda nettokostnaden för ekonomiskt bistånd ligger under budgeterad nivå 

och verksamheten prognostiserar ett överskott om 6,5 mnkr. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2013-11-12. 

Dnr 1.2.1-158/2013 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck (V) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Bäck (V)  

 

Månadsrapporten för oktober 2013 återspeglar majoritetens prioriteringar i Farsta. Vi ser 

att förvaltningens personal gör vad de kan för att lyckas väl i sitt arbete, att de gör allt vad 

de kan för att det ska fungera. Samtidigt kan vi se att mycket saknas då Alliansens 

ambition inte är att skapa välfärd åt alla. 
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§ 9 

Reviderade riktlinjer för bistånd enligt SoL och insatser enligt LSS till barn, 

ungdomar och vuxna med funktionsnedsättning  

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

förslaget till reviderade riktlinjer för bistånd enligt socialtjänstlagen (SoL) och insatser 

enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) till barn, ungdomar 

och vuxna med funktionsnedsättning. 

 

Ärendet 

På grund av lagändringar och förändringar i praxis behöver stadens riktlinjer för 

handläggning av bistånd enligt SoL och insatser enligt LSS till barn, ungdomar och vuxna 

med funktionsnedsättning revideras. Ändringarna gäller främst kommuners ansvar för 

personer som behöver socialtjänstens stöd, barns möjlighet att få vård mot en av 

vårdnadshavarnas vilja och stärkt stöd och skydd för barn.  

 

Förvaltningen är positiv till de föreslagna förändringarna.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2013-09-25. 

Dnr 1.5.1-540/2013 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle avslå förvaltningens förslag och lade fram ett 

eget förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation 

Lars Bäck (V)  

 

Nämnden uttalar att de nya riktlinjerna bör återremitteras till socialförvaltningen då 

föreliggande handlingar innebär att socialförvaltningen har gjort en tolkning av Högsta 

förvaltningsdomstolens domar som inte är orimlig, men inte heller är nödvändig. HFD gör 

en mycket snäv tolkning av LSS och skiljer sig därigenom från såväl tidigare instanser 

som Socialstyrelsens tolkning av lagstiftarens intentioner. Det är naturligtvis tråkigt i sig. 

Det är därför rimligt och förståeligt att ur ett tjänstemannaperspektiv föreslå en 

anpassning till HFDs dom. 
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Politiskt är dock situationen annorlunda. Hela motivet bakom LSS är att utjämna 

skillnader i livsmöjligheter. Det är en individuell rättighetslagstiftning, där varje fall ska 

prövas individuellt, vilket också framgår av domen, även om den tydligt strävar efter att 

vara generell och prejudicerande.  

 

Domen innebär tydligt att vi kan neka att ge ledsagning vid semesterresa. Som kommun 

är vi dock alltid fria att tolka lagstiftningen till individens fördel. Det finns därför inga 

juridiska hinder för att behålla våra nuvarande riktlinjer vad det gäller ledsagning vid 

semesterresa. Förvaltningen bör därför återkomma med riktlinjer där rätten till 

semesterresa med ledsagare kvarstår i oförändrad form. 

  

En inskränkning i enlighet med förvaltningens förslag, skulle innebära en avsevärt 

försämrad livskvalitet för en grupp stockholmare. Vi anser att det skulle strida mot såväl 

lagstiftarens ambitioner om att utjämna levnadsvillkor som stadens ambitioner om att ha 

en socialtjänst i världsklass.  

 

Därutöver anser vi att timmar som inte utnyttjats under en månad bör kunna överföras till 

följande månad. Detta påpekar funktionshinderrådet att de lovats tidigare och denna 

revidering av riktlinjerna verkar vara ett rimligt tillfälle att leva upp till detta löfte.    
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§ 10 

Vissa skollagsfrågor – promemoria från utbildningsdepartementet 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

utbildningsdepartementets promemoria Vissa skollagsfrågor del 1. 

 

Ärendet 

Utbildningsdepartementet har tillsatt en utredning om skollagen, och utredningen har nu 

lagt fram förslag om vissa ändringar i lagen.  

 

Förvaltningen är positiv till två förslag om förtydliganden. Resurser till utbildning ska 

fördelas efter barns och elevers olika förutsättningar och behov. Större krav ska ställas på 

utbildningsanordnare att de ger extra stöd till elever som till följd av funktionsnedsättning 

har svårt att nå kunskapskraven.  

 

Däremot är förvaltningen negativ till att förskollärare på fristående förskolor och lärare på 

fritidshem med waldorfpedagogisk inriktning ska undantas från skollagens krav på 

legitimation och behörighet. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2013-11-06. 

Dnr 1.5.1-659/2013 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Lars Bäck (V) anmälde att partiet inte deltar i beslutet. 

 

Särskilt uttalande 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

 

Detta är i mångt och mycket en bra remiss som har till mål att rätta till många av de 

”misstag” som kom med i den senaste förändringen av skollagen.  

 

Vi ser positivt på att resursfördelningssystemet öppnas upp för fler faktorer, en 

socioekonomisk faktor kan öppna upp för fler möjligheter för skolor i utsatta områden och 

därmed en större jämlikhet i dagens skolsystemet.  
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Vi ser också positivt med en förändring i skollagen kring modersmålsrätten gällande 

minoritetsspråken. Att denna miss har varit inskriven i skollagen så länge som den gjort är 

olyckligt men oavsett detta är det bra att den har uppmärksammats och att den förändras. 

Att äga ett språk är en viktig del i personens egen identitet och därmed ett enkelt och 

billigt sätt att investera i allas framtid.  

 

Det vi inte förstår är att ett av förslagen består av att ha intagningsprov till speciella 

musikförskolor. Intagningsprover för så unga barn är inte en tradition vi har i Sverige idag 

och det är inte något vi välkomnar. Barn måste låtas vara små så länge de kan, och det är 

ett enkelt sätt att skapa utslagning vid en väldigt tidig ålder. Vi hoppas innerligt att detta 

förslag inte kommer att genomföras.  

 

Förskoleverksamheten är en av de viktigaste verksamheterna vi har, vi är för en blandning 

av pedagogiska idéer och tycker att samtliga, kommunala eller fristående, ska behandlas 

lika. Med det utgångsläget förstår vi inte varför förskolelärare med en Waldorf inriktning 

inte ska ha legitimationskravet på sig. Vi är införstådda med hur Waldorfutbildningen ser 

ut i dagsläget, men det är ett annat problem som behöver lösas istället för att man ska 

undantas från legitimationskravet.  

 

Det finns fortfarande många småfel i dagens skollag som vi ser fram emot att man 

upptäcker och förändrar.  
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§ 11 

Naturvårdsverkets och Boverkets utvärdering av de nya strandskyddsreglerna  

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen 

av Naturvårdsverkets och Boverkets utvärdering av de nya strandskyddsreglerna. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Boverket och Naturvårdsverket fick i december 2012 i uppdrag av regeringen att 

gemensamt göra en utvärdering och översyn av de nya strandskyddsreglerna från 2009 

och 2010. De nya reglerna har inte fungerat som det var tänkt.  

 

De båda myndigheterna föreslår bland annat att det ska bli enklare att upphäva 

strandskyddet längs mindre sjöar och vattendrag i områden som har lågt 

exploateringstryck. Det konstateras också att strandskyddet tillämpas olika i olika delar av 

landet, något som måste åtgärdas. 

 

Förvaltningen har inga invändningar mot förslagen i utvärderingen.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2013-11-01. 

Dnr 1.5.1-643/2013 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP) yrkade att nämnden skulle avslå förvaltningens förslag 

och lade fram ett eget förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Gunnar Sandell m fl (S) anmälde att partiet lämnar ärendet utan eget ställningstagande. 

 

Lars Bäck (V) anmälde att partiet inte deltar i beslutet. 

 

Ersättaren Berit Snapp (C) anmälde jäv och lämnade rummet medan ärendet behandlades. 

 

Reservation 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP)  

 

Stadsdelsnämnden överlämnar följande som svar på remissen. 
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Stränder har högt rekreationsvärde och utgör viktiga biotoper för djur och växtliv. Det är 

fantastiskt att gå längs en strand och det ger ett stort mervärde att se ut över ett 

spegelblankt vatten. Det är ett nöje som så många som möjligt ska kunna ta del av, några 

få husägare ska inte kunna få privatisera denna vy.  

Den urspungliga strandskyddslagen avsåg att skydda dessa områden, nära våra vatten, 

från exploatering. Egentligen borde inga dispenser alls kunna beviljas men nu ges de 

alltför lättvindigt. Att förändra kraven för dispenser för att göra dessa mer enhetliga är 

lovvärt och att uttala att det beviljas ett fåtal, eller inga, dispenser i områden med hög 

exploateringsgrad är bra.  

 

Vi kan bara hoppas att detta betyder att exploateringarna vid Larsboda strand och 

Fagersjöviken blir mindre och att man kommer att strängare följa strandskyddslagen så att 

bebyggelsen inte sträcker sig ner mot vattnet.  
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§ 12 

Motion (S) om internetaccess i stadens parker 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen 

av socialdemokraternas motion om internetaccess i stadens parker. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Tomas Rudin, Gunnar Sandell och Emilia Bjuggren, alla (S), har skrivit en motion där de 

föreslår att staden ska erbjuda fri tillgång till internet i Stockholms parker. Stadens uterum 

kan på det viset nyttjas bättre och det stärker samtidigt demokratin.  

 

Förvaltningen anser att förslaget är intressant. Det kan öka Stockholms attraktivitet för 

turister och andra besökare. En utbyggnad av fri internetaccess kan antas gynna 

innerstaden eftersom de välbesökta parkerna finns i centrala staden. En eventuell satsning 

på fritt internet behöver även inkludera de platser i ytterstaden som har ett högt 

besöksantal, exempelvis centrumbildningar. En viktig fråga som måste lösas är 

möjligheten att spåra användare.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2013-10-22. 

Dnr 1.5.1-564/2013 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 13 

Motion (V) om bostadsbolagens orimliga och omoderna krav för att 

godkänna hyresgäster 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

vänsterpartiets motion om bostadsbolagens orimliga och omoderna krav för att godkänna 

hyresgäster. 

 

Ärendet 

I en motion till kommunfullmäktige föreslår Ann-Margarethe Livh och Ann Mari Engel, 

båda (V), att kommunfullmäktige beslutar att staden tillsätter en utredning kring 

förändringar i de kommunala bostadsbolagens godkännandekrav för hyresgäster.  

 

Bostadsbolagen anser att deras krav är rimliga utifrån gällande lagstiftning. Förvaltningen 

har inga synpunkter på om krav och regelverk behöver utredas och förändras.   

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2013-10-28. 

Dnr 1.5.1-550/2013 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle avslå förvaltningens förslag och lade 

fram ett eget förslag. I detta instämde Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck (V) anmälde ett särskilt uttalande. 

 

Reservation 

Gunnar Sandell m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V) 

 

Vi föreslår att motionen tillstyrks så att utredningen genomförs och ger underlag för 

bedömning av behov av ytterligare insatser. 

 

Särskilt uttalande 

Lars Bäck (V)  

 

I dagens samhälle lever många människor i en osäker ekonomisk situation. Många arbetar 

deltid, som timvikarier, vikarier eller har projektanställningar. Alla dessa anställnings-

former kan falla utanför det som Stockholms kommunalt ägda bostadsbolag räknar som 



 
 

FARSTA STADSDELSNÄMND 
 

 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

19 NOVEMBER 2013 

BLAD 22 

 

 
 

 

 

Justerarnas signatur                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

godkända inkomstkällor: ”Som inkomst räknas inkomst av eget arbete, inkomst av 

kapital, studiebidrag, ekonomiskt bistånd (socialbidrag), bostadsbidrag, barnbidrag, 

underhållsbidrag, A-kassa eller motsvarande.” 

 

Vid planeringsdagen för Farsta stadsdelsnämnd och förvaltning den 22 oktober 2013 fick 

vi en muntlig föredragning om den situation som kunnat noteras när det gäller en ökande 

förekomst av en hotande ökande hemlöshet inom vår stadsdel för olika familjekategorier. 

Det redovisades att barnfamiljer, äldre, personer med utländsk bakgrund osv allt oftare 

befinner sig i s.k. osäkra boendeförhållanden. Ofta har dessa olika grupper på grund av 

höga krav ingen möjlighet att efterfråga långsiktiga hyreskontrakt hos vare sig 

kommunens egna bostadsbolag eller privata fastighetsägare, utan tvingas acceptera 

kortsiktiga andrahandslösningar med ohemula villkor och korta uppsägningstider.   

 

Bostadsbristen och utförsäljningen av allmännyttan i Stockholm har troligen försämrat 

många människors livskvalitet eftersom bristen på billiga hyresrätter gör att många inte 

kan få eller byta bostad. Bostadsbolagens krav kan göra tröskeln till en ny bostad ännu 

högre. Borde det inte i större utsträckning vara upp till hyresgästerna att räkna ut om de 

anser sig ha råd att betala hyran när de överväger om de ska skriva på ett hyresavtal? 

Bostadsbolagen kan ha kvar en rekommendation om att det är rimligt att tänka att 

hyresgästen ska ha en årsinkomst som är tre gånger årshyran, men det behöver inte vara 

ett krav. 

 

Vi har lite svårt att förstå vad de allmännyttiga bostadsbolagen vill uppnå med följande 

krav: ”Med hänsyn till dem som redan bor i fastigheten, den nya hyresgästen och hela 

området kan det behövas att i enstaka fall göra kompletteringar till kraven ovan. (...) 

Exempel på sådan komplettering kan vara att antalet hushållsmedlemmar begränsas vid 

annonseringstillfället.” Vilken slags kollektiva boendeformer vill de inte ha i vissa hus 

eller i vissa områden? Vi anser att människor inte ska behöva trängas i för små lägenheter 

på grund av att de inte kan hitta annat boende, men samtidigt anser vi att människor ska 

ha rätten att bestämma vilka och hur många de vill dela bostad med, så länge det inte 

skadar någon eller orsakar alltför stora störningar för grannarna. 

 

Sammanfattningsvis delar vi motionens krav om att reglerna för godkännande av 

hyresgäster behöver ses över och förändras. 
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§ 14 

Avvikelser i hälso- och sjukvården under perioden 1 januari – 30 juni 2013 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens redovisning av avvikelser i hälso- och 

sjukvården under perioden 1 januari – 30 juni 2013 till handlingarna. 

 

Ärendet 

Inom äldreomsorgen har avvikelserapporteringen generellt ökat i de flesta verksamheter 

jämfört med andra halvåret 2012. Detta visar att det arbete som chefer och vårdpersonal 

gör för att identifiera avvikelser ger resultat.  

 

Även inom verksamheterna för personer med funktionsnedsättning rapporteras nu fler 

avvikelser jämfört med föregående period. Detta ska ses som en förbättrad kvalitets-

säkring. Det arbete som chefer inom dessa enheter gör med avvikelsehanteringen 

fortsätter.    

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2013-10-30. 

Dnr 1.2.1-661/2013 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Gunnar Sandell m fl (S) och Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag och lade därutöver fram ett eget förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation 

Gunnar Sandell m fl (S) och Lars Bäck (V)  

 

1. Enligt stadsdelsförvaltningens förslag till beslut. 

2. Nämnden har konstaterat många avvikelser, kvalitetsarbetet måste utvecklas.  

3. Sdf får i uppdrag att kontakta de verksamheter där det finns brukare från området, för 

att klargöra varför de inte anmält några avvikelser. Rapport till nämnden i början av 

2014. 
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§ 15 

Rapportering till Inspektionen för vård och omsorg av ej verkställda beslut 

för kvartal 3 2013 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens redovisning av rapporteringen till Inspektionen 

för vård och omsorg för kvartal 3 2013 av ej verkställa beslut enligt socialtjänstlagen och 

lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade till handlingarna. 

 

Ärendet 

Enligt socialtjänstlagen (SoL) och lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade 

(LSS) ska kommuner varje kvartal redovisa till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) 

de beslut om bistånd eller insats som inte har kunnat verkställas inom tre månader.  

 

För kvartal 3 har förvaltningen till IVO rapporterat fyra beslut om insats enligt LSS, varav 

tre gäller bostad för vuxna, och åtta beslut om bistånd enligt SoL, som alla gäller 

permanent bostad inom äldreomsorgen.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2013-10-04. 

Dnr 1.2.1-599/2013 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Gunnar Sandell m fl (S) och Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag och lade därutöver fram ett eget förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation 

Gunnar Sandell m fl (S) och Lars Bäck (V) 

 

1. Enligt förvaltningens förslag till beslut. 

2. Nämnden accepterar inte resultatet av stadsdelsförvaltningens insatser för att 

verkställa de tre beviljade boendeinsatserna enligt LSS. Nämnden vill till mötet i 

februari 2014 ha en utförlig redovisning av vidtagna åtgärder för att verkställa 

besluten samt om de ej är verkställda då, förslag till åtgärder. Det är inte acceptabelt 

att nämnden inte följer LSS. 
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§ 16 

Övriga anmälningsärenden och beslut enligt delegering 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan av nedanstående ärenden och beslut till handlingarna. 

 

Stadsdelsnämndens protokoll den 24 oktober 2013 

 

Funktionshinderrådets protokoll den 12 november 2013 

 

Pensionärsrådets protokoll den 11 november 2013 

 

Övriga anmälningsärenden och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2013-11-06. 

Dnr 1.1-139/2013 

 

Följande beslut har fattats av stadsdelsdirektören under perioden 19 september – 29 

oktober 2013, enligt nämndens delegering. 

 

1. 2013-09-19: Godkännande av inköp av IT-stöd för informationsredovisning. Dnr 

2.2.1-609/2013 

2. 2013-10-25: Förlängning av avtal avseende produktion och distribution av kost inom 

äldreomsorg i Farsta. Dnr 2.2.2-603/2013 

3. 2013-10-29: Rättegångsfullmakt. Dnr 1.1-655/2013 

4. 2013-10-29: Förlängning av avtal avseende produktion och distribution av kost inom 

förskolan i Farsta. Dnr 2.2.2-603/2013 

 

Förvaltningen redovisade även statistik över beslut om vårdnadsbidrag för perioden 10 

september – 4 november 2013. 18 ansökningar har lämnats in under perioden. Nio 

ansökningar om helt bidrag har beviljats, och fyra ansökningar om halvt bidrag. En 

ansökan har avslagits. I fyra ärenden har beslut ännu inte fattats. 
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Justerarnas signatur                                                                                  Utdragsbestyrkande  

 

§ 17 

Nämndens frågor och information från förvaltningen 

 

Förvaltningens svar via e-post på de muntliga frågor som nämndens ledamöter och 

ersättare har ställt vid tidigare sammanträden redovisas i form av en bilaga till nämndens 

protokoll. Sedan förra redovisningstillfället vid nämndsammanträdet den 26 september 

har förvaltningen besvarat två frågor. Frågor och svar redovisas i bilaga 1. 

 

Följande skrivelse lämnades in. 

 

Farsta bör bli den tredje stadsdelsnämnden som samverkar med El Sistema (bilaga 2) 

Lars Bäck (V) 

 

BESLUT 

Nämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda skrivelsen till ett kommande sammanträde.  

 

Ledamoten Mariana Moreira Duarte (MP) tog upp förvaltningens svar på hennes tidigare 

fråga om vad ungdomarna tyckte om öppettiderna på fritidsgården Tuben i somras – se 

bilaga 1 till detta protokoll. Mariana pekade på att de som besvarade enkäten allra helst 

ville att Tuben skulle vara öppen på fredagkvällarna – just den kväll som förvaltningen 

valde att hålla stängt under sommaren. Mariana hoppades att förvaltningen skulle ta 

lärdom av detta och inte utgå från ett tjänstemannaperspektiv när öppettiderna bestäms. 

 

Ledamoten Karin Lekberg (S) undrade om förvaltningen har lyckats hitta en lämplig lokal 

för att kunna återuppta fritidsgårdsverksamheten i Sköndal. Stadsdelsdirektör Steinunn Á 

Håkansson svarade att förvaltningen ännu inte har hittat någon lokal utan fortsätter 

bedriva viss verksamhet i idrottshallen. Karin vände sig till nämndens politiska majoritet 

och frågade hur planerna ser ut, om man tänker öppna en fritidsgård i stadsdelen. 

Ordföranden Lars Jilmstad (M) svarade att det finns en väl fungerande verksamhet i 

idrottshallen, men att man ändå på nytt kan behöva fundera på frågan om en fritidsgård i 

Sköndal. Vice ordföranden Gunnar Sandell (S) påpekade att frågan sannolikt kommer att 

tas upp i verksamhetsplanen för nästa år, beroende på vad majoritetspartierna vill. Social-

demokraterna kommer i alla fall att ta upp den i sitt förslag till verksamhetsplan. 

 

Gunnar Sandell efterlyste besöksstatistik för fritidsgården på Tuben, med tanke på att bara 

elva ungdomar hade besvarat enkäten om öppettider med mera. 

 

Gunnar Sandell tackade för tjänsteanteckningarna från stadsbyggnadsdirektörens besök 

vid nämndens förra sammanträde, som han tyckte speglade diskussionen på ett bra sätt. 

 

Stadsdelsdirektören och kommunikationsansvarig Marie Khoury redovisade resultatet av 

årets medarbetarenkät. Efter ett antal frågor från nämnden bestämdes att en mer grundlig 

redovisning görs vid en temakväll och att resultatet och även frågeformuläret sänds ut till 

nämnden i förväg. Gunnar Sandell önskade även se exempel på de handlingsplaner som 

tas fram utifrån resultatet. Han ville även höra fackliga företrädares synpunkter. 


